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Oœwiadczenie skierowane do ministra finansów Jana Vincenta-Rostowskiego

Szanowny Panie Ministrze!
Zapisy rozporz¹dzenia ministra finansów obowi¹zuj¹ce od dnia 4 sierpnia 2010 r. umo¿liwi³y wspie-

ranie polskich akcji charytatywnych w formie smsów wysy³anych pod wskazany przez organizacjê do-
broczynn¹ numer, zwalniaj¹c operatorów sieciowych z obowi¹zku przekazywania na rzecz Skarbu
Pañstwa podatku VAT. Z podobn¹ sytuacj¹ mamy do czynienia w przypadku wprowadzenia przepisów
zwalniaj¹cych z obowi¹zku podatkowego, jaki powstaje z chwil¹ przekazania przez daruj¹cego darowiz-
ny w postaci ¿ywnoœci dla najubo¿szych. To cenna inicjatywa zw³aszcza dlatego, ¿e co roku liczba osób,
które wspieraj¹ cele charytatywne, sukcesywnie spada o 2–3%.

Jak dowodz¹ przeprowadzone badania polskiego spo³eczeñstwa, organizacje charytatywne spra-
wniej organizuj¹ pomoc dla potrzebuj¹cych ni¿ pañstwo. Dla osób, które wspieraj¹ one w trudnych sy-
tuacjach ¿yciowych, zdrowotnych, jest to niezwykle wa¿ne. Tak samo wa¿ne jak zwolnienie z VAT
dwóch najbardziej popularnych wœród pomagaj¹cych, bo stosunkowo najprostszych, form
quasi-darowizny. Nie wymagaj¹ one d³ugich procedur bankowych, a pomoc trafia bezpoœrednio do po-
trzebuj¹cych. Rozporz¹dzenie odnosi siê jednak tylko do smsów wysy³anych z telefonów abonenckich,
a nie tych na kartê. Zró¿nicowanie, o którym tu mówimy, jest nies³uszne z punktu widzenia sprawiedli-
woœci spo³ecznej i podopiecznych organizacji charytatywnych.

W zwi¹zku z tym proszê o informacjê na temat powodów zró¿nicowania zwolnieñ smsów charytaty-
wnych i, dodajmy, najczêstszych charytatywnych form wsparcia, zw³aszcza w kontekœcie tego, ¿e liczba
u¿ytkowników telefonów na kartê jest zbli¿ona do liczby abonentów us³ug sieciowych.

Z powa¿aniem
Marek Trzciñski




